
Kronika 2022 

 

Leden 

• První den roku 2022 bylo teplo a slunečno. Ranní teplota dosáhla k 8 °C a přes den až 11 

°C. Žádné stopy po sněhu. Odpoledne se podával v obou obcích tradiční starostenský svařák 

a v 18, 00 hod byl na přivítání roku 2022 odpálen ohňostroj. 

 

• Letos se při Tříkrálové sbírce vybralo; V Beneticích a Věstoňovicích - 13 357,- Kč; ve 

Svatoslavi - 13 160,-Kč; v Horních Vilémovicích - 4 610,-Kč; v Bochovicích a 

Batouchovicích - 9 057,- Kč. Celkem bylo pro Charitu vybráno 40 184,- Kč. 

 

• V sobotu 29. ledna odpoledne se zvedl vír a postupně nabíral na síle. V nárazech vítr 

dosahoval rychlosti až 150 km za hodinu. Po celém území ČR byly hlášeny vyvrácené 

stromy a v některých oblastech zůstaly desítky tisíc domácností bez el. proudu. Větrná bouře 

trvala až do neděle.  

 

• Na zasedání zastupitelstva obce dne 31. ledna byla kromě jiného schválena také nová výše 

poplatku za komunální odpad na osobu, či rekreační objekt a to 550,- Kč. 

 

Únor 

• V sobotu 5. února uspořádali hasiči ples. K tanci a poslechu zahrálo duo Petr a Pavla. 

Vydařený ples s návštěvností asi 100 účastníků, s bohatou tombolou a výborným uzeným 

masem k občerstvení. 

 

• Díky daru z Hasičského fondu Nadace Agrofert ve výši 40 000 Kč, se podařilo pro JSDH 

získat 4 kusy nových třívrstvých zásahových kompletů. Zbývající částku doplatila Obec 

Benetice.  

 

• V týdnu 14. až 20. února převládá větrné počasí. V některých dnech dosahuje rychlost větru 

až 150 km za hodinu. Vítr vyvrací a láme stromy, kde ještě nějaké zbyly.  

 

• Po osmi létech trvajících bojů v Luhanské a Doněcké oblasti, po neúspěšných jednáních a 

nedodržování Minských dohod, vstupují 24. února brzy ráno Ruská vojska na území 

Ukrajiny. Prezident Ruské federace Vladimír Putin to prezentuje jako speciální vojenskou 

akci, která má za úkol demilitarizovat a denacifikovat fašistické síly na Ukrajině. Hodně 

zemí světa odsuzuje čin jako násilnou invazi. Lidé v České republice spontánně, nejvíce 

v Praze a ve velkých městech na znamení podpory Ukrajině vyvěšují modrožluté ukrajinské 

vlajky. Česko, jako členský stát NATO (nejenom Česko) se aktivně staví na stranu Ukrajiny 

a posílá tam vojenskou výzbroj a zbraně za stovky milionů korun. Česko se tak fakticky 

stává nepřátelskou zemí Ruské federace. Na jednání Evropského parlamentu se poslanci 

většinově shodli označit Rusko jako teroristický stát. Nejsou iniciována žádná jednání o 

mírovém řešení konfliktu. Rusko, a bohužel s tím je i vše Ruské odsuzováno jako špatné a 

nežádoucí. 



Česká republika také nabízí pomoc uprchlíkům z Ukrajiny, kterých během roku do země 

přišlo víc jak 400 tisíc. Pomoc spočívá hlavně v zajištění bezplatného ubytování, 

potravinové zajištění, bezplatné zdravotnictví i finanční podpora, dále zajištění školní 

docházky pro děti a pomoc při hledání práce dospělým běžencům. Do této pomoci se 

aktivně zapojuje i mnoho Českých občanů. Nabízejí uprchlíkům ubytování ve svých 

domovech, pomáhají při jednání na úřadech, či u lékaře, poskytují oblečení a potraviny. 

Zároveň narůstá počet lidí, kteří nesouhlasí s tak intenzivní pomocí, a především 

s dodávkami zbraní na Ukrajinu. 

 

• Od pondělí 28. února panuje převážně slunečné počasí. V noci klesá teplota až k mínus 8 

stupňům přes den až na + 10 °C. 

 

Březen 

• Neděle 13.3. odpoledne se v kulturním domě v Beneticích koná dětský karneval. 

 

• Ceny benzínu a nafty letí raketově nahoru. Během týdne ceny dosahují z úrovně kolem 34,- 

Kč za jeden litr mnohdy až přes 50,- Kč. Vlivem tohoto zdražení rostou ceny prakticky 

všeho. Inflace stoupá až na víc jak 13 %. 

 

• Od konce února panuje slunečné a na březen nezvykle teplé a suché počasí – pouze z úterý 

15. na středu 16. zapršelo. Spadlo 6 mm dešťových srážek. 

 

• V úterý 22. března od pálení zahradního odpadu u Markova rybníka chytlo vyschlé strniště 

traviny na sousedícím poli. Vál čerstvý jihovýchodní vítr, který oheň po poli hnal směrem 

k silnici spojující Svatoslav a Čechtín. HZS kraje Vysočina vyhlašuje poplach, rozezní se 

siréna a z Třebíčského sboru přijíždí 3 hasičská auta. Požárem strniště nevznikla žádná 

škoda. 

 

• V úterý 29. března zahájila firma Rekonstav výkopové práce pro položení přípojky el. 

proudu k zahradě Martina Hanáčka a Michala Valíka za domem č.p. 11.  

 

• 30. března k 102. výročí vzniku Československé a od roku 1993 i České vlajky vztyčil Jiří 

Vlach u domu č. p. 14 stožár a vyvěsil Českou vlajku jako trvalou připomínku české 

státnosti. 

 

• Celý březen byl neobvykle teplý a slunečný. Některé dny neklesla noční teplota pod +7 a ve 

dne naopak vystoupala až ke 20° C. Zároveň ale panovalo velké sucho. Za celý měsíc spadlo 

pouhých 6 mm srážek. Lidé budují v lesích oplocenky, ale z výsadby lesních stromků panují 

obavy kvůli panujícímu suchu. 

 

 

 

 



Duben 

• Od začátku dubna se hodně ochladilo. Přes noc klesají teploty opět na nulu a přes den 

dosahují maximálně 5°C. V neděli 3. dubna byly odpoledne dokonce pouze 2 stupně. Zatím 

co týden předním jarních 20°C. 

 

• V pondělí 4. dubna pokračují výkopové práce pro el. přípojky. V odpoledních hodinách 

došlo při tom k poškození hlavníku soukromého vodovodu vedoucího od studny z Vaňkovy 

louky k domům č.p. 11, 13, 14, 20 a 51. Opravu provedl hned druhý den Jiří Pojer. Po 

nesnadném jednání bylo přece jen povoleno položit do jednoho výkopu jak vodovod – do 

hloubky 120 cm tak el. přípojku v hloubce 80 cm. 

 

• Ve středu 20. dubna přijela uklízecí technika ze správy a údržby silnic. Pracovníci údržby 

silnic pomoci ní z krajnic vozovky po zametali a odvezli inertní materiál, který byl v zimě 

použit na posyp. Obyvatelé měli většinou před svými domy už poklízeno. Odpoledne hasiči 

vodou umyli prostor návsi a bylo připraveno na příjezd pouťových atrakcí. 

 

 

• Ve čtvrtek 21.4. Přijela pouť. Po dvou létech covidových opatření, kdy o pouti náves 

v Beneticích zela prázdnotou přijely pouťové atrakce. Do soboty bylo teplé a slunečné 

počasí a náves ožila pouťovou náladou. 

 

• Ve čtvrtek 21. dubna byly na vjezdech do obce Benetice namontovány radary od firmy 

DOSIP servis s. r. o, informující řidiče o rychlosti, jakou do obce vjíždějí. 

 

• V sobotu 23. dubna bylo před hospodou pouťové posezení s živou hudbou VOKKNO a 

specialitami z grilu. Na neděli se obloha zatáhla a ochladilo se. Dopoledne po mši svaté 

vyhrávala dechovka Toufaranka i na návsi před hospodou.  

 

• Ve čtvrtek 28. dubna se ve velké třídě základní školy koná veřejné projednávání územního 

plánu. Občané se tak mohli seznámit s plány obce do budoucna a případně vznést 

připomínky. 

 

• Letošní pálení čarodějnic 30.dubna vyšlo na sobotu. Maminky uspořádali odpoledne pro děti 

čarodějnické tvoření i se sletem masek čarodějnic a večer vzplála malá vatra na 

předzahrádce domu č. 13. Náves hasiči netradičně osvítili Římskými svícemi. 

 

Květen 

• 9. května se rodičům Marii a Martinovi Kosielskím (Věstoňovice 15) narodil syn Vojtěch  

 

• Ve čtvrtek 12. května je přestěhován ústřední hřbitovní kříž. Z původního místa uprostřed 

hlavní cesty, kde tvoří ohyb na místo opuštěného hrobu, v němž byly naposled uloženy 

ostatky paní Růženy Nováčkové v roce 1973 (č. p. 22) Mistr kameník p. Milan Štoksa 

z Oslavice se synem, za pomoci dvou pracovníků Sofistavu a Karla Krejčího 

s vysokozdvižným vozíkem provedl rozebrání i nutné zakrácení těla kříže, protože část těla 



u podstavce byla působením času prasklá. Kameníci celý kříž vyčistili a nově postříbřili 

sošky. Nově je vyryt a také postříbřen letopočet 1834.  

 

• Protože jeden z vysazených javorů u kostela uschl je 19. května, zasazen nový stejného 

druhu i vzrůstu. 

 

• V rámci oslav letošního osmdesátého výročí založení sboru uspořádali 21. května hasiči 

okrskové hasičské cvičení.  Celý den bylo slunečné a teplé počasí. Cvičení se zúčastnily 

všechny sbory okrsku. Družstva mužů, žen i dětí předvedla sehrané útoky a hasiči 

z Čechtína v dobových oblecích předvedli také požární útok s historickou stříkačkou. 

 

• 25. května konečně trochu víc zapršelo. Za celý den spadlo 30,4 mm srážek 

 

• 28. května po krátké a těžké nemoci zemřel ve věku 70 roků Ladislav Vlach Benetice 35. 

Rozloučení se konalo 4.6. v kostele sv. Marka v Beneticích. Poté byly ostatky odvezeny ke 

zpopelnění a do rodinného hrobu byla urna uložena 10.6. 

 

Červen 

• Od začátku června probíhají dokončovací práce na márnici a okolí. Domek márnice dostal 

konečnou podobu fasády do žluto bíla, stejně jako kostel. Pracovníci Sofistavu položili 

dlažbu na schody a vyzdili novou zídku s pilíři v čele hřbitova. Znovu byl zprovozněn 

kohout na vodu a před márnicí u vchodu na hřbitov znovu instalován kříž. Před zděním nové 

zídky, před tou původní, která zůstala zachována, sejmul Michal Valík ze staré zdi pamětní 

olověnou destičku věnovanou učiteli Karlu Klímovi, který v Beneticích dlouhá léta působil. 

Původní umístění destičky není známo a o jejím novém umístění rozhodne zastupitelstvo.  

Učitel Karel Klíma, který v Beneticích koupil dům č. 14. byl jedním z nejdéle působících 

učitelů. Obecní kronika a dostupné texty uvádí léta od 1841 do 1882, tedy 41 roků. Pamětní, 

olověná destička ale udává 49 roků učitelování. Karel Klíma zemřel v roce 1889. Už je to 

133 roků.  

 

• Na konci školního roku vzniká spor mezi vedením obce a ředitelkou ZŠ o vznik školní 

družiny. Jedna z nutností, jak vyjít rodičům vstříc a k zachování školy. Paní ředitelka 

Straková následně odstupuje. Zastupitelstvo obce, po schůzce s rodiči, z které jasně vyplývá, 

že o školu v Beneticích zájem je, 16. června vyhlašuje výběrové řízení na post ředitele 

Základní školy Benetice. 

 

• Konec června převažovalo slunečné a velmi teplé počasí, kdy teploty překračovaly 30 ° C. 

Horké počasí bylo doprovázeno bouřkami a často i s přívalem ledových krup ničících 

zemědělcům úrodu. Beneticím a okolí se naštěstí tohle přírodní nadělení vyhnulo. Ale 

například v Tasově 29. června odpoledne řádila bouře v plné síle i s ledovými kroupami. 

 

 

 

 



Červenec 

• Začátek Července byl poměrně chladný. Noční teploty v rozmezí 8 až 10 °C a odpoledne 

třeba jen 15°C. To trvalo několik dnů, než se začalo postupně oteplovat. 

 

• V Červenci začali hasiči po odpoledních s opravami fasády západní a severní strany hasičky 

(dům č.p. 4) Jižní a východní stranu opravili na podzim 2021. Práce trochu váznou, protože 

na nanášení fasádních lepidel a barvy je příliš teplé počasí a zdi rozpálené. Barvy fasády 

jsou laděny do původních, tedy římsa červenou a stěny šedomodrou. Hasiči udělali nové 

podbití i oplechování štítu. 

 

• V neděli 24. července vzplál požár v oblasti Hřenska – České Švýcarsko. I přes obrovské 

úsilí hasičů se požár nedaří dostat pod kontrolu a dále se šíří. V úterý 26. července už požár 

zachvátil víc jak tisíc hektarů národního parku. Zápach spáleniště je cítit i u nás v Beneticích 

a v ovzduší je patrný kouřový opar. 

 

Srpen 

• V prvním týdnu srpna započala firma Sofistav s rekonstrukcí chodníku na hřbitově, jemuž 

předcházelo přemístění ústředního kříže. 

 

• Dál panuje veliké sucho a denní teploty se znovu vyšplhaly na hodnoty přes 30°C. I když 

v posledním týdnu července přešlo přes území Česka několik frontálních systémů a 

meteorologové varovali před prudkými bouřkami, u nás spadlo celkem jen několik 

milimetrů srážek. 

 

• V pátek 12. srpna předali hasiči zasahující u požáru v Českém Švýcarsku požářiště správě 

národního parku. Hasiči likvidovali požár 20 dnů. Požárem byla zasažena plocha o rozloze 

téměř tisíc sto hektarů. Počet zasahujících hasičů se postupně vyšplhal až na víc jak 

tisícovku. A i nadále na území zůstává několik desítek jednotek sborů dobrovolných hasičů 

jako dohled, protože nebezpečí vzplanutí ohně na některých místech stále hrozí.  

 

• 12. srpna se narodil rodičům Monice a Jaroslavovi Pártlovým (Benetice 15) syn Jaroslav. 

 

• Rekonstrukce hřbitovního chodníku je hotova. Pracovníci firmy odbagrovali původní 

povrch chodníku. Ten museli nejdříve rozbít zbíječkami, protože podloží bylo z opravdu 

kvalitního betonu. Do spodu uložili drenážní vrstvu kamenné drti a před tím, než povrch 

opatřili zámkovou dlažbou, uložili do středu výkopu elektrický kabel pro povrchové 

chodníkové osvětlení. Na závěr urovnali zámkovou dlažbu stavební žehličkou, do spár 

nametli křemičitý písek a instalovali svítidla. 

 

• Ve čtvrtek 18. srpna navečer se zvedl silný vítr a počasí slibovalo déšť. Nakonec spadlo 

jenom pár kapek a hodiny na kostelní věži se zastavily v čase 18,54 hodin. Výbojem statické 

elektřiny došlo k vypálení některé ze součástek hodinového stroje. Během následujícího 

víkendu se po velmi horkém a suchém období ochladilo a opět byl příslib deště. Ve velmi 

mírných přeháňkách spadlo jenom několik milimetrů srážek. Stav v množství dešťových 

srážek se trochu vylepšil až v pondělí 22. srpna, kdy během dne spadlo asi 30 mm srážek. 

 



• Po konkurzním řízení, konaného na konci srpna má škola Benetice novou paní ředitelku. 

Stala se jí dlouholetá učitelka na ZŠ Benetice paní Andrea Bukovská. Byla získána i nová 

paní učitelka Barbora Mikysková, která má částečný úvazek na dopolední výuku a částečný 

úvazek na odpolední družinu. Před prázdninami odešli ze školy čtyři žáci, noví prvňáčci 

jsou jen tři. Školu tedy nyní navštěvuje pouze 10 žáků, což je historické minimum. 

 

• Za krásného letního počasí se v sobotu 27. srpna konal na víceúčelovém hřišti v Horních 

Vilémovicích každoroční nohejbalový turnaj. Při účasti čtyř tříčlenných družstev zvítězil po 

vyrovnaných zápasech tým ve složení Radek Novotný, Petr Vaněk a Fanda Stromher.  

 

Září 

• Ve čtvrtek 1. září byl konečně doručen zpět z opravy hodinový stroj z kostelní věže. Správce 

kostela Alois Šoukal jej namontoval a věžní hodiny tak znovu ukazují přesný čas. 

 

• V sobotu 3. září uspořádali hasiči rozloučení s prázdninami. Maminky pro děti uspořádaly 

soutěže a k dispozici byl, jako každý rok skákací hrad. K občerstvení grilované dobroty a 

poprvé byl odstartován závod sekacích traktůrků, kterého se zúčastnilo 8 závodníků. Se 

značným náskokem závod vyhrál Mirek Vostal na svém stroji značky Honda. 

 

• Po předchozích administrativních přípravách, zaměření a vykoupení některých částí, je na 

začátku září zahájena rekonstrukce části přístupové cesty k části obce „Praha“ ze směru od 

Horních Vilémovic. Jde o část cesty od hlavní silnice po rozcestí k bytovkám a ke 

kulturnímu domu. Povrch cesty je do hloubky rozrušen, vyrovnán a těžkým válcem zhutněn. 

Nový povrch, z obalované asfaltové směsi je položen v sobotu 19. září. Práce provedla firma 

Stavba a údržba silnic Třebíč-obchodní činnost s.r.o. Přestože jde jen o malou část cesty, 

vynaložená částka dosáhla téměř 730 tisíc Kč z kterou obci trochu vypomohla dotace 

z programu obnovy venkova, jež činila 120 tisíc Kč. 

 

• V sobotu 10. září se konal ve Věstoňovicích již 7. ročník Běhu okolo Javora. I když zahájení 

závodu předcházela pěkná dešťová přeháňka a první závodníci vybíhali na mokrou trať, 

počasí se nakonec umoudřilo a ukázalo se sluníčko. Závěr závodu, udílení cen a společné 

focení bylo již při příjemném teple slunečních paprsků. 

 

• V pátek 23. a sobotu 24. září jsou volby do obecních zastupitelstev a v jedné třetině 

senátních volebních obvodů v České republice i volby senátorů. V třebíčském senátním 

obvodu budeme volit senátora či senátorku až za dva roky. Voleb do obecního zastupitelstva 

se zúčastnilo deset kandidátů a pro další čtyřleté volební období byli zvoleni. Michal Valík – 

Benetice 6. Jana Vostalová – Benetice 10. Radek Novotný – Věstoňovice 14. Jan Vostal – 

Benetice 50. Karel Krejčí – Benetice 27. Vítězslav Herbrich – Benetice 30. Michal Vaněk – 

Benetice 11. 

 

Říjen 

• V sobotu 1. října pořádali u skleníku za školou Jan Vostal a další aktivisté za zájmové 

uskupení „Paprikáši“ první ročník Chilli BenFest, tedy jakési představení svých výpěstků 

v dlouho nevyužívaném skleníku, který si za tím účelem sami opravili. Těmi výpěstky jsou 



převážně pálivé papričky různých druhů a různých stupňů pálivosti. Jako doprovodný 

program pořádali organizátoři soutěž o nejtěžší dýni a bramboru. K viděni však byly i další 

zahrádkářské úspěchy, z kterými se přišli účastnici pochlubit. 

 

• V sobotu 8. října uspořádal Tomáš Nováček na rybníce v Beneticích rybářské závody. 

Během závodů se nachytalo celkem 10 kaprů, 1 cejn, 2 líni, 1 karas a jedna štika, která byla 

největším úlovkem závodu. Účastnilo se 6 závodníků. 

 

• 8.října se narodila rodičům Ivetě Havlátové a Lukášovi Skoumalovi (Benetice 15) dcera 

Sofie. 

 

• Následující týden, až do soboty 15. bylo slunečné a na říjen příjemně teplé počasí s ranní 

teplotami mezi 6 až 9° C. Odpolední teploty pak šplhaly až ke 20° C. 

 

• V pátek 14. října proběhlo ustavující zasedání nově zvoleného zastupitelstva. Zastupitelé 

složili slib, byla zvolena starostka, jíž se znovu stala paní Jana Vostalová a ve funkci 

místostarosty pokračuje pan Radek Novotný. Dále byli zvoleni členové finančního a 

kontrolního výboru. Finanční výbor bude vykonávat funkci v počtu tří zastupitelů. 

Předsedou finančního výboru byl zvolen Krejčí Karel, členové Vaněk Michal a Valík 

Michal. Také kontrolní výbor bude vykonávat funkci v počtu tří zastupitelů. Předsedou 

kontrolního výboru byl zvolen Ing. Herbrich Vítězslav, členové Vostal Jan a Vaněk Michal. 

 

• V Neděli 16. října proběhly rybářské závody i na rybníku ve Věstoňovicích. 

 

• Na konci měsíce instaloval Karel Krejčí hřbitovní bránu a nové díly plotu v průčelí hřbitova. 

 

Listopad 

 

• 13. listopadu se rodičům Tereze a Jiřímu Lafuntálovým narodil syn Oliver. 

 

• Relativně teplé počasí, kdy teploty se v noci pohybovaly mezi 5 až 7 stupni nad nulou, ve 

dne pak 9 až 14 se 18. listopadu změnilo. Ráno i odpoledne jen 2 stupně nad nulou. Dešťové 

přeháňky se odpoledne změnily na déšť se sněhem, a teplota dál klesá. Následující ráno je 2 

a půl stupně pod nulou a kraj je pokryt několikacentimetrovou vrstvou sněhu. 

 

• Na sobotní večer 26. listopadu svolal starosta sboru dobrovolných hasičů Vlastimil Vostal 

80. výroční valnou hromadu. Členové a členky sboru i hosté ze sborů sousedních obcí 

zaplnili sál kulturního domu. Členové výboru přednesli své výroční zprávy. Starostka obce 

Jana Vostalová něco z historie vzniku SDH Benetice i poděkování sboru za práci pro obec.   

Společně se starostem sboru Vlastimilem Vostalem pogratulovali družstvu žen za dosažené 

výsledky v požárním sportu (Žďárská liga - 1. místo, Extraliga – 6. místo) a také Veronice 

Valíkové, která v dorostenecké kategorii na mistrovství ČR obsadila s družstvem Budíkovic 

celkové druhé místo, za Vladislav v krajské soutěži druhé místo a z mezinárodních závodů 

v Bulharsku za Třebíč přivezla první místo.  

 



• V neděli 27. listopadu se na18,00 hod sešli občané v Beneticích na návsi, aby se zúčastnili 

prvního společného rozsvěcení Vánočního stromu a zahájení Adventu. Děti ZŠ, pod 

vedením ředitelky Andrei Bukovské, přednesly připravené verše, některé i v angličtině. Poté 

na větve již rozsvíceného stromu navěšely ve škole vyrobené Vánoční ozdoby a zazpívaly 

koledy.  Pro dospělé účastníky bylo k dispozici svařené víno. K úplné Vánoční atmosféře 

chyběl jenom sníh. Teplota kolem nuly. 

 

Prosinec 

• Začátek měsíce byl většinou se zataženou oblohou, mlhavý a relativně teplý. Denní i noční 

teploty se pohybovaly lehce nad nulou. O víkendu 9–11 prosince napadlo pár cm sněhu a 

z neděle na pondělí 12. prosince se dost ochladilo. Noční teplota klesla až k osmi stupňům 

pod nulou a celý týden mrzlo i přes den. Přešlo i několik sněhových přeháněk z nichž 

největší vánice přišla ze čtvrtka na pátek 16. prosince. I když napadlo jen pár centimetrů 

sněhu někteří řidiči jízdu nezvládli a skončili na poli. Zastavili se i některé úseky dálnic. O 

dalším víkendu tak bylo nasněženo asi 10 cm sněhu a Jan Vostal poprvé vyzkoušel obecní 

traktor Zetor Crystal 80 na prohrnování místních komunikací. 

 

• Na prosincovém zasedání, schválilo zastupitelstvo obce odkup rodinného domu číslo 16. 

 

• Ze soboty 17. na neděli byl dosud největší mráz této zimy. Z části obce Benetice „Praha““ 

hlásí až mínus 16 °C. Až do středy 21. se teploty pohybují kolem -5 °C, je převážně mlha a 

namrzá značné množství jinovatky. Poté přichází oteplení a místy namrzající déšť. Sníh 

rychle mizí. Na Štědrý den jsou v kraji už jen zbytky sněhu a dál chodí dešťové přeháňky. 

Na Štědrý den odpoledne se objevila i nádherně zbarvená duha. 

 

• Ve středu 21. prosince ve věku 70 roků zemřela paní Jitka Krejčová, Benetice 8. Rozloučení 

bylo pouze v rodinném kruhu 27. prosince. 

 

• Ve čtvrtek 22. prosince nalézají občané ve svých schránkách již 17. ročník Benediktina. 

 

• Poslední dny roku byly slunečné a velmi teplé. I noční teploty se pohybovaly hodně nad 

nulou. Nikde žádné zbytky sněhu. V sobotu 31. prosince vyrazil z Věstoňovské návsi, o půl 

desáté, a již po desáté tradiční Silvestrovský pochod k Velkému Javoru. Asi i díky krásnému 

a teplému počasí byl počet účastníků pochodu veliký. Odhady jdou přes padesát 

zúčastněných. Jako vždy proběhlo u javora společné focení a poté u lesní chatky Hubertus 

opékání špekáčků. 

 

Hospodaření v lese 

Provedli jsme dotěžení všech porostů napadených kůrovcem. Porosty jsou mladé, dávno suché a 

málo ziskové. Pokračují práce na zalesnění. Zatím je obnovena asi třetina postižených ploch. 

Vysazuje se hlavně buk, dub, olše, javor a i smrk, modřín a borovice. V některých lokalitách se 

spoléhá na přirozenou obnovu lesa. Ta je závislá na existenci matečních porostů a jednotlivých 

stromů při holinách ze kterých může napadat semeno. Převážně javor, olše, bříza, jasan, osika a 

jeřáb. Jsou to ale jen prakticky meliorační dřeviny. Smrk, modřín či borovici nebo i jedli a 

douglasku musíme vysázet. Nemají již z čeho naletět. Občas se něco nevydaří. Třeba zalesněný 

obalovaný buk po narašení zasáhly pozdní mrazy a sazenice zmrzly. 



V roce 2022 jsme zalesnili 1,75 ha, vybudovali oplocení 2,30 ha / 0,75, drcení klestu na 0,81 ha a 

ochranu kultur postřikem, ožnutím a nátěrem na ploše 14 ha. Příjmy 606 242,- Kč; Výdaje 

262 732,- Kč; Dotace 412 995,- Kč. 

 

Stav ve společnosti 

Vlivem mnoha faktorů, mimo jiné narušením ekonomických procesů v důsledku epidemie Covidu, 

zvyšujících se cen energií a obav z jejich nedostatku a také nejistota v ekonomice způsobená válkou 

na Ukrajině, rostou ceny úplně všeho. Inflace je dle ČSÚ 15,1 % ale mnozí odborníci hovoří až o 

možných 20 %. Inflace nám všem ničí úspory. Většina lidí očekává těžké časy. Někteří lidé se 

bouří. Na Václavském náměstí v Praze se na prozatím poklidných demonstracích několikrát sešlo 

velké množství protestujících. Lidé protestují nejenom proti rychle rostoucí drahotě ale také z obavy 

o dostatek, hlavně energií před nadcházející zimou. Na demonstracích je požadována demise vlády. 

Celá společnost se stále více rozděluje, velké napětí přináší i probíhající válka a částečně i strach, že 

by se mohla rozšířit i do naší země. Snad další roky ukáží, že je v našem národě dost silných a 

pracovitých lidí, kteří se nevzdají. Doufejme, že se nám podaří překonat vzájemné neshody a vše se 

zase v dobré obrátí. 

 

Významná výročí letos oslavili; 

Mikulášová Jaroslava  70 roků  Věstoňovice 11 

Voda Josef   75 roků  Benetice 39 

Petz Pavel   80 roků  Benetice 42 

Krejčí Božetěch  80 roků  Benetice 38 

Vlachová Marie   80 roků  Benetice 20 

 

Noví občánci; 

Vojtěch Kosielski  9.5.2022  Věstoňovice 15 

Jaroslav Pártl   12.8.2022  Benetice 15 

Sofie Skoumalová  8.10.2022  Benetice 15 

Oliver Lafuntál  13.11.2022  Věstoňovice 4 

 

Dne 28. 5. 2022 nás opustil Ladislav Vlach (Benetice 35.) ve věku 70 roků a  

dne 21.12.2022 opustila naše řady i paní Jitka Krejčová (Benetice 8) ve věku taktéž 70 roků. 

 

K 1. 12. 2022 je počet obyvatel v Beneticích 142 a ve Věstoňovicích 54. Celkem 196. 

 

Nejstarší občankou obce je paní Marie Cejpková, Benetice 36, která oslavila 93 roků 

 

Zastupitelstvo obce se během roku na jednání sešlo 6x 


